
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 8. maj 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 183
Forslag til lov om ændring af lov om kuldioxidafgift af visse energiprodukter, lov om 
energiafgift af mineralolieprodukter m.v., lov om afgift af naturgas og bygas m.v., lov 
om afgift af stenkul, brunkul og koks m.v. og forskellige andre love. (Gennemførelse af 
dele af »Aftale om Grøn skattereform for industri mv.« fra juni 2022, ændringer som 
følge af emissionsafgiftsloven og udvidelse af adgang til ekstraordinær genoptagelse på 
afgiftsområdet m.v.).
Af skatteministeren (Jeppe Bruus)

Spørgsmål 10
Af høringssvaret fra Dansk Fjernvarme fremgår det, at en af barriererne for at implemen
tere den fulde drivhusgasafgift på kvoteomfattet rumvarme via emissionsafgiften (L 182) 
er, at der dermed opstår et for stort spænd sammenlignet med satsen på 125 kr. pr. ton 
CO2e for de mineralogiske processer. Kan ministeren bekræfte, at dette spænd ikke må 
udgøre mere end 80 pct.? Vil ministeren på den baggrund redegøre for, om det ville være 
muligt at implementere den fulde drivhusgasafgift på 750 kr. pr. ton CO2 på kvoteomfattet 
rumvarme som en egentlig emissionsafgift, dvs. via L 182, såfremt afgiftssatsen for mine
ralogiske processer havde været 150 kr. pr. ton CO2e i stedet for 125 kr. pr. ton CO2e?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christina Olumeko (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på christina.olumeko@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jesper Petersen
formand
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